

ບົດຖະແຫຼງຂ່າວ

ເສດຖະກິດຂອງພາກພື້ນອາຊຽນ+3 ຍັງຄົງເຂັ້ມແຂງໂດຍເຕີບໂຕທີ່ 5,2 ສ່ວນຮ້ອຍ ທ່າມກາງຄວາມບໍ່ແນ່ນອນຂອງເສດຖະກິດໂລກ

ພາກພື້ນດັ່ງກ່າວຄວນຈັດບູລິມະສິດສະຖຽນລະພາບທາງການເງິນໄປພ້ອມກັນກັບຄວາມພະຍາຍາມກະຕຸ້ນການເຕີບໂຕທາງເສດຖະກິດ

ໂຍໂກໂຮມາ, ປະເທດ ຍີ່ປຸ່ນ, 4 ພຶດສະພາ 2017 –ບົດລາຍງານເສດຖະກິດໂດຍຫ້ອງການຄົ້ນຄວ້າເສດຖະກິດມະຫາພາກປະຈຳພາກພື້ນອາຊຽນ+3 (AMRO) ທີ່ເຜີຍແຜ່ໃນມື້ນີ້ ມີເນື້ອໃນສຳຄັນບາງຕອນກ່າວວ່າ: ເສດຖະກິດຂອງພາກພື້ນອາຊຽນ+3 ຄາດວ່າ: ຈະເຕີບໂຕທີ່ 5,2 ສ່ວນຮ້ອຍ ໃນປີ 2017 ໂດຍເງິນເຟີ້ແມ່ນຢູ່ໃນລະດັບຄວບຄຸມໄດ້ເຖິງວ່າຍັງມີຄວາມບໍ່ແນ່ນອນຂອງເສດຖະກິດໂລກຢູ່ກໍຕາມ.

ບົດລາຍງານການຕິດຕາມເຝົ້າລະວັງເສດຖະກິດພາກພື້ນປະຈຳປີຂອງຫ້ອງການ AMRO ທີ່ມີຊື່ວ່າ: ບົດລາຍງານເສດຖະກິດພາກພື້ນອາຊຽນ+3 (ຫຼື AREO) ປະຈຳປີ 2017 ໄດ້ປະເມີນເບິ່ງພາບລວມເສດຖະກິດພາກພື້ນ ແລະ ສະຖຽນລະພາບທາງດ້ານການເງິນໃນ 10 ປະເທດສາມະຊິກອາຊຽນ, ສປ.ຈີນ (ລວມທັງຮິງກົງ), ຍີ່ປຸ່ນ ແລະ ສ. ເກົາຫຼີ. ໃນສະບັບປະຖົມມະເລິກ, ບົດລາຍງານຍັງໄດ້ລວມເອົາຜົນການສຶກສາພາຍໃຕ້ຫົວຂໍ້: ພາກພື້ນອາຊຽນ+3, 20 ປີ ຫຼັງວິກິດການເງິນອາຊີ (AFC).

ອີງຕາມບົດລາຍງານດັ່ງກ່າວ, ການເຕີບໂຕຂອງສອງເສດຖະກິດໃຫຍ່ສຸດໃນພາກພື້ນຄື: ສປ.ຈີນ ແລະ ຍີ່ປຸ່ນ ຍັງຄົງຈະມີສະຖຽນລະພາບ ແລະ ເຂັ້ມແຂງ ແລະ ຍັງຄົງຈະເປັນຕົວຄ້າຍັນການເຕີບໂຕທາງເສດຖະກິດທີ່ຕໍ່ເນື່ອງພາຍໃນພາກພື້ນ. ໃນກຸ່ມປະເທດຕະຫຼາດໃໝ່ໃນພາກພື້ນຄື: ສ. ເກົາຫຼີ, ອາຊຽນ-5 (ມະເລເຊຍ, ອິນໂດເນເຊຍ, ຟີລິບປິນ, ສິງກະໂປ ແລະ ໄທ) ແລະ ສສ. ຫວຽດນາມ ຍັງຄົງຈະມີເສດຖະກິດເຂັ້ມແຂງເຖິງວ່າຈະຍັງມີການຜັນຜວນໃນບັນດາຕະຫຼາດການເງິນສາກົນຢູ່ກໍຕາມ ໃນຂະນະທີ່ກຸ່ມປະເທດເສດຖະກິດກຳລັງພັດທະນາຂອງອາຊຽນຄື: ກຳປູເຈຍ, ສປປລາວ, ແລະ ມຽນມາ ຍັງຄົງຈະມີເສດຖະກິດສືບຕໍ່ເຕີບໂຕ ແລະ ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດຈາກການເຊື່ອມໂຍງເຂົ້າກັບພາກພື້ນ.

ດຣ. ໂຮອີກໍ (Dr. Hoe Ee Khor), ຫົວໜ້ານັກເສດຖະກິດຂອງຫ້ອງການ AMRO ກ່າວວ່າ: “ເປັນທີ່ໜ້າຍິນດີທີ່ເຫັນພາກພື້ນອາຊຽນ+3 ຍັງຄົງມີເສດຖະກິດທີ່ເຂັ້ມແຂງກ່າວເຂົ້າສູ່ປີ 2017,” ໂດຍທ່ານຍັງໄດ້ກ່າວຕື່ມອີກວ່າ: “ພາຍໃຕ້ແວດລ້ອມເສດຖະກິດໂລກໃນປະຈຸບັນ, ພາກພື້ນດັ່ງກ່າວຄວນຈັດບູລິມະສິດສະຖຽນລະພາບທາງດ້ານການເງິນໄປພ້ອມກັບຄວາມພະຍາຍາມກະຕຸ້ນການເຕີບໂຕທາງເສດຖະກິດດ້ວຍເຄື່ອງມືທາງດ້ານນະໂຍບາຍທີ່ເໝາະສົມ ເຊິ່ງລວມທັງມາດຕະການທາງນະໂຍບາຍເພື່ອຈຳກັດຄວາມສ່ຽງຕໍ່ລະບົບການເງິນ ແລະ ສືບຕໍ່ການປັບປຸງປະຕິຮູບທາງໂຄງສ້າງ.”

ບົດລາຍງານໄດ້ວິເຄາະຈັງຫວະການເຕີບໂຕທາງເສດຖະກິດ ແລະ ບັນດາຄວາມສ່ຽງທີ່ຈະສົ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ພາກພື້ນໃນປີ 2017. ການເຕີບໂຕທາງເສດຖະກິດຫຼັກໆແລ້ວຍັງຈະສືບຕໍ່ຖືກຂັບເຄື່ອນໂດຍຄວາມຕ້ອງການພາຍໃນ ໃນຂະນະທີ່ເສດຖະກິດຂອງແຕ່ລະປະເທດສາມະຊົກສາມາດໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດຈາກການເຊື່ອມໂຍງພາກພື້ນດ້ານການຄ້າ ແລະ ການລົງທຶນ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍດີ, ພາບລວມເສດຖະກິດຂອງພາກພື້ນທີ່ຄາດຄະເນໄວ້ອາດຈະຖືກບົດບັງຈາກຄວາມບໍ່ແນ່ນອນຂອງເສດຖະກິດໂລກເຊິ່ງລວມທັງສະພາບການເພີ່ມຂຶ້ນຂອງລັດທິການປົກປ້ອງທາງການຄ້າ, ເງື່ອນໄຂການເງິນສາກົນທີ່ບົບຮັດເພີ່ມຂຶ້ນ, ແລະ ບັນຫາເງິນເຟີ້ທີ່ເພີ່ມສູງຂຶ້ນໃນລະດັບສາກົນ. ເມື່ອທຽບໃສ່ປີ 2016 ແລ້ວເຫັນວ່າ: ຂອບເຂດໃນການດັດສິມນະໂຍບາຍເງິນຕາ ແລະ ນະໂຍບາຍການເງິນໃນປີນີ້ ໂດຍລວມແລ້ວມີຂອບເຂດທີ່ແຄບລົງ, ກອບປ້ອງກັນໃນສ່ວນຄັງແຮສຳຮອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດຍັງຄົງຢູ່ໃນລະດັບສູງ ແຕ່ຄວາມສ່ຽງເກີດກະແສໄຫຼອອກຂອງທຶນຈາກພາກພື້ນດັ່ງກ່າວກໍ່ມີສູງ ທ່າມກາງຄວາມບໍ່ແນ່ນອນດ້ານນະໂຍບາຍໃນທົ່ວໂລກ.

ນອກຈາກພາບລວມເສດຖະກິດຂອງພາກພື້ນແລ້ວ, ບົດລາຍງານສະບັບນີ້ ຍັງໄດ້ເກັບກຳບົດຮຽນທີ່ຖອດຖອນໄດ້ໃນໄລຍະ 20 ປີ ຜ່ານມາ ຫຼັງເກີດວິກິດການເງິນອາຊີ (AFC). AFC ເປັນເຫດການສຳຄັນໃນພາກພື້ນອາຊຽນ+3 ທີ່ໄດ້ສົ່ງຜົນຕໍ່ບັນດາພື້ນຖານຕ່າງໆທີ່ຕາມມາ, ເສັ້ນທາງການເຕີບໂຕທາງເສດຖະກິດ ແລະ ການເຊື່ອມໂຍງເຂົ້າກັບພາກພື້ນກໍ່ຄືບັນດາທັດສະນະຂອງຜູ້ສ້າງນະໂຍບາຍທີ່ມີຕໍ່ການຄຸ້ມຄອງບໍລິຫານວິກິດ ແລະ ການແກ້ໄຂວິກິດ. ເວົ້າສະເພາະ, AFC ໄດ້ສະໜອງພື້ນຖານໃຫ້ປະເທດສະມາຊິກອາຊຽນ+3 ເຕົ້າໂຮມເປັນກ້ອນກຳລັງດຽວ ເພື່ອສ້າງຕາໜ່າງຄວາມປອດໄພລະດັບພາກພື້ນທີ່ຄ້າຍືນດ້ວຍການປັບປຸງການຕິດຕາມເຝົ້າລະວັງເສດຖະກິດມະຫາພາກ.

ໃນທິດສະວັດທຳອິດຫຼັງຜົນກະທົບທາງລົບທີ່ຮຸນແຮງຈາກ AFC, ການລົງທຶນຂອງພາກເອກະຊົນ ແລະ ກະແສໄຫຼເຂົ້າຂອງທຶນສູ່ບັນດາເສດຖະກິດທີ່ຖືກກະທົບຈາກວິກິດດັ່ງກ່າວເຫັນວ່າ: ຫຼຸດລົງຢ່າງຫຼວງຫຼາຍ. ຜົນສະທ້ອນທີ່ເກີດຕາມມາມີຄື: ເພື່ອທີ່ຈະສ້າງກັນຊົນຈາກການຖືກກະທົບ ແລະ ພື້ນຖານເພື່ອການເຕີບໂຕທາງເສດຖະກິດຄືນໃໝ່, ບັນດາເສດຖະກິດທີ່ຖືກກະທົບຈາກວິກິດການເງິນອາຊີ ຈິ່ງຕ້ອງດຳເນີນການດັດປັບທາງດ້ານນະໂຍບາຍທີ່ເປັນພື້ນຖານ ແລະ ສຳຄັນ ໃນນັ້ນລວມເອົາລະບອບອັດຕາແລກປ່ຽນແບບຍືດຢຸນຫຼາຍຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ, ການຮັດກຸມທາງການເງິນ, ແລະ ການປັບປຸງປະຕິຮູບຂະແໜງວິສາຫະກິດ ແລະ ການເງິນ.

ບັນດາການດັດປັບດ້ານນະໂຍບາຍ ແລະ ການປັບປຸງປະຕິຮູບຕ່າງໆເຫຼົ່ານັ້ນ ໄດ້ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ບັນດາພື້ນຖານທາງເສດຖະກິດຂອງປະເທດສາມະຊົກ ເຊິ່ງໄດ້ກາຍເປັນຜົນເອື້ອອຳນວຍເຮັດໃຫ້ພາກພື້ນດັ່ງກ່າວສາມາດຜ່ານຜ່າວິກິດການເງິນສາກົນ (GFC) ໄດ້ ຢ່າງບໍ່ຖືກກະທົບໜັກໂດຍທຽບຖານ. ນອກຈາກນັ້ນ, ການທີ່ພາກພື້ນດັ່ງກ່າວຍັງເປີດກວ້າງດ້ານການຄ້າໃນລະດັບສາກົນ ແລະ ພາກພື້ນ, ການລົງທຶນໂດຍກົງຈາກຕ່າງປະເທດ (FDI), ແລະ ກະແສໄຫຼ

ເຂົ້າຂອງທຶນ ຈຶ່ງເຮັດໃຫ້ພາກພື້ນດັ່ງກ່າວຍັງສືບຕໍ່ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດຈາກການເຊື່ອມໂຍງເຂົ້າກັບພາກພື້ນທີ່ເພີ່ມສູງຂຶ້ນ ແລະ ບົດບາດໃໝ່ຂອງ ສປ.ຈີນ ໃນການກາຍເປັນຖານຕ່ອງໂສ້ມູນຄ່າຂອງໂລກໃນພາກພື້ນ. ກະແສຫມູນວຽນທາງການເງິນພາຍໃນພາກພື້ນເອງກໍ່ເຫັນວ່າມີເພີ່ມສູງຂຶ້ນ ໂດຍຍີ່ປຸ່ນຍັງສືບຕໍ່ບົດບາດຂອງຕົນເປັນຜູ້ປ່ອຍກູ້ ແລະ ຜູ້ລົງທຶນລາຍໃຫຍ່ໃນພາກພື້ນອາຊຽນ+3. ເສດຖະກິດຂອງແຕ່ລະປະເທດຍັງໃຊ້ປະໂຫຍດຈາກກະແສໄຫຼເຂົ້າມາຂອງທຶນສາກົນຫຼັງເກີດ GFC ເພື່ອປັບສົມດຸນຄົນບັນດາປັດໃຈຂັບເຄື່ອນການເຕີບໂຕທາງເສດຖະກິດຈາກທີ່ຂັບເຄື່ອນໂດຍການສົ່ງອອກໄປສູ່ການຂັບເຄື່ອນໂດຍຄວາມຕ້ອງການພາຍໃນ ໃນຂະນະທີ່ຈຳກັດທ່າແຮງຜົນກະທົບຕໍ່ສະຖຽນລະພາບທາງການເງິນ ຜ່ານບັນດານະໂຍບາຍຈຳກັດຄວາມສ່ຽງຕໍ່ລະບົບການເງິນ.

ໃນປີ2017, ເປັນອີກຄັ້ງທີ່ພາກພື້ນອາຊຽນ+3 ຈະຖືກທົດສອບຈາກແວດລ້ອມໃໝ່ຂອງສາກົນ ຄືການເພີ່ມຂຶ້ນຂອງລັດທິປົກປ້ອງທາງການຄ້າ ແລະ ເງື່ອນໄຂການເງິນສາກົນທີ່ຮັດແໜ້ນຍິ່ງຂຶ້ນ. ບົດລາຍງານສະບັບນີ້ໄດ້ແນະນຳໃຫ້ປະເທດສາມະຊົກໃນພາກພື້ນຄວນສ້າງຂອບນະໂຍບາຍແກ້ໄຂທີ່ຕອບສະໜອງກັບສະພາບໄດ້ເປັນຢ່າງດີ ເພື່ອຮັບມືກັບບັນດາທ່າແຮງຜົນກະທົບພາຍນອກ ແລະ ຜົນສະທ້ອນຕາມມາຕ່າງໆ. ພ້ອມນັ້ນ, ຍັງໄດ້ມີການແນະນຳວ່າ: ຄວນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການປັບປຸງປະຕິຮູບໂຄງສ້າງຮີບດ່ວນເພື່ອແກ້ໄຂບັນຫາສຳຄັນທີ່ຈຳກັດການເຕີບໂຕ ເຊິ່ງລວມທັງການສະໜອງທຶນໃສ່ຄວາມຕ້ອງການພັດທະນາພື້ນຖານໂຄງລ່າງ ແລະ ການປັບປຸງຜະລິດຕະພາບແຮງງານ.

ດຣ. ກໍ ກ່າວອີກວ່າ: “ຄຽງຄູ່ກັບການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ຂອບນະໂຍບາຍພາຍໃນ ແລະ ກັນຊົນຂອງບັນດາປະເທດສາມະຊົກແລ້ວ, ການປັບປຸງການຮ່ວມມືທາງການເງິນລະດັບພາກພື້ນລະຫວ່າງບັນດາເສດຖະກິດພາຍໃນພາກພື້ນອາຊຽນ+3 ຈະຊ່ວຍປັບປຸງຄວາມເຂັ້ມແຂງທາງເສດຖະກິດຂອງບັນດາປະເທດສາມະຊົກຕໍ່ຜົນກະທົບຕ່າງໆ ແລະ ເຮັດໃຫ້ເສດຖະກິດຂອງເຂົາເຈົ້າສາມາດຮັກສາລະດັບການເຕີບໂຕທີ່ເຂັ້ມແຂງໂດຍທຽບຖານ.”

ຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບຫ້ອງການ AMRO:

ຫ້ອງການຄົ້ນຄ້ວາເສດຖະກິດມະຫາພາກອາຊຽນ+3 (AMRO) ເປັນອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນລະດັບພາກພື້ນທີ່ສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນເພື່ອປະກອບສ່ວນໃນການຮັບປະກັນສະຖຽນລະພາບທາງເສດຖະກິດ ແລະ ການເງິນຂອງພາກພື້ນອາຊຽນ+3 ເຊິ່ງລວມເອົາ 10 ປະເທດສະມາຊິກອາຊຽນ, ສປ.ຈີນ (ລວມທັງຮົງກົງ), ຍີ່ປຸ່ນ ແລະ ສ. ເກົາຫຼີ. ຫ້ອງການ AMRO ປະຕິບັດພາລະບົດບາດຂອງຕົນດ້ວຍການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການຕິດຕາມເຝົ້າລະວັງເສດຖະກິດມະຫາພາກ, ຊ່ວຍສະໜັບສະໜູນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາສາຍພົວພັນຕ່າງໆທາງການເງິນໃນລະດັບພາກພື້ນ, ຂໍ້ລິເລີ່ມຊຽງໃໝ່ພາຍໃຕ້ການຮ່ວມມືຫຼາຍຝ່າຍ (CMIM), ແລະ ສະໜອງການຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານວິຊາການໃຫ້ແກ່ບັນດາປະເທດສາມະຊົກ.

ສົນໃຈຂໍ້ມູນຂ່າວສານເພີ່ມເຕີມ, ສະເໜີຕິດຕໍ່:

Huong Lan Vu (Ms.), Public Relations Officer, AMRO

ອີເມວ: vu.lanhuong@amro-asia.org, ມືຖື: +65 88763598, DID: +65 63239885

ເວັບໄຊ: www.amro-asia.org